

Historical Papers Communications historiques



Pierre Savard

Volume 16, Number 1, 1981

Halifax 1981

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/030864ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/030864ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

ISSN

0068-8878 (print)

1712-9109 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1981). Pierre Savard. *Historical Papers / Communications historiques*, 16(1).
<https://doi.org/10.7202/030864ar>

All rights reserved © The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada, 1981

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

Érudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

PIERRE SAVARD



Pierre Savard a fait ses études à l'Université Laval où il obtint un doctorat ès lettres (histoire) en 1965. Il détient aussi un diplôme d'études supérieures en histoire de l'Université de Lyon (France). Après dix ans d'enseignement à Laval où il fut directeur du département d'histoire, il passa à l'Université d'Ottawa où il enseigne et dirige, depuis 1973, le Centre de recherche en civilisation canadienne-française. Il est l'auteur de *Jules-Paul Tardivel, la France et les Etats-Unis, 1851-1905* et il a publié, entre autres, une histoire du *Consulat de France à Québec et à Montréal* de même que *Aspects du catholicisme canadien-français au 19^e siècle*. Pierre Savard est membre de la Société Royale du Canada et de la Société des Dix; il a été président du Conseil canadien de recherches sur les humanités et il est également directeur de la *Revue de l'Université d'Ottawa/University of Ottawa Quarterly*.

* * * * *

Pierre Savard studied at Laval University where he received his doctorate in history in 1965. He also obtained a diploma in advanced studies in history at the University of Lyon, France. After teaching for ten years at Laval where he was also chairman of the Department of History, he came to the University of Ottawa to teach and to direct, since 1973, the Centre de recherche en civilisation canadienne-française. He is the author of *Jules-Paul Tardivel, la France et les Etats-Unis, 1851-1905* and has published, among others, a history of the *Consulat de France à Québec et à Montréal* as well as *Aspects du catholicisme canadien-français au 19^e siècle*. Pierre Savard is a member of the Royal Society of Canada and of the Société des Dix. He was president of the Humanities Research Council of Canada and is now director of the *Revue de l'Université d'Ottawa/University of Ottawa Quarterly*.